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PRAHA, 2. 10. 2014, CLAM-GALLASŮV PALÁC, HUSOVA 20, PRAHA 1 
MOTTO KONFERENCE: STAVEBNÍ INVESTICE JAKO PRORŮSTOVÁ OPATŘENÍ EKONOMIKY  ČR 

 
ZÁVĚREČNÁ ZPRÁVA 

 
Konference s mezinárodní účastí TRENDY EVROPSKÉHO STAVEBNICTVÍ se konala v Clam-
Gallasově paláci pod záštitou prezidenta republiky pana Miloše Zemana. Za hlavní město ČR 

-  Prahu ji zahájil náměstek primátora  Jiří Nouza, který představil rozvíjející se  program 
SMART CITY PRAGUE. Za Německo vystoupil pan Martin Schneider, oblastní ředitel 

Bavorského svazu stavebního průmyslu z Regensburgu a prezentoval Vývoj stavebnictví 
v Německu a Opatření německých vlád v době krize stavebnictví.  
 

Konference se zúčastnili mnozí významní hosté, mezi nimi: 

 Jan Fibiger, prezident  S.I.A. 

 Václav Matyáš, prezident SPS ČR 

 Pavel Štěpán, prezident ČSSI 

 Jan Blahoňovský, zástupce ČR v EUROCONSTRUCT.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Konferenci  zahájila ředitelka organizující společnosti Miloslava Veselá, která na úvod 
představila významné hosty. Byli mezi nimi mj.: Jiří Nouza - nám. primátora HMP, Václav 
Matyáš - prezident Svazu podnikatelů ve stavebnictví v ČR, Martin Schneider - oblastní ředitel 
Bavorského svazu stavebního průmyslu z Regensburgu, Pavel Štěpán - prezident ČSSI, Jan 
Fibiger - prezident SIA ČR a další. Na úvod byl požádán Václav Matyáš, aby přečetl dopis zaslaný 
kvůli své nepřítomnosti prezidentem České republiky, pane Milošem Zemanem, který také 
udělil konferenci záštitu. 
 
Následovalo zahájení prvního konferenčního bloku, který měl téma: Vývoj stavebnictví 
v Evropě a konkurenceschopnost ČR a EU. Bloku předsedal prezident Českého svazu stavebních 
inženýrů Pavel Štěpán, který po úvodním vyjádření k tématu vyzval prvního prezentujícího. Blok 
otevřel svou prezentací náměstek primátora Hl. města Prahy Jiří Nouza, na téma SMART 
PRAGUE: Chytré město začíná infrastrukturou. Dalším prezentujícím byl oblastní ředitel 
Bavorského svazu stavebního průmyslu z Regensburgu Martin Schneider. Ve své prezentaci, 
která měla název Vývoj stavebnictví v Německu - Opatření německých vlád v době krize 
stavebnictví zdůraznil, jak velká je potřeba podpora vlády v době krize. Dalším vystupujícím byl 
prezident SPS Václav Matyáš, který navázal se svým příspěvkem na téma Aktuální situace a 
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příležitosti stavebnictví v ČR. Dále v v konferenčním bloku vystoupil Jan Blahoňovský, který je 
zástupce ČR v Euroconstruct a přednesl příspěvek na téma Opatření evropských vlád v době 
krize. První blok uzavřela Miloslava Veselá prezentací cílů 12. ročníku celostátní soutěže Český 
energetický a ekologický projekt, stavba a inovace roku.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Druhý blok zahájil úvodním proslovem předsedající Petr Očko, ředitel sekce fondů EU, Výzkumu 
a vývoje MPO ČR. Blok s názvem Udržitelná výstavba ČR a EU a Výzkum a Inovace ve 
stavebnictví otevřela svou stejnojmennou prezentací předsedkyně Technologické agentury ČR 
Rut Bízková. Dalším prezentujícím byl ředitel PENTA Investmest Praha Petr Palička, který ve 
svém příspěvku představil projekt Florentinum a další projekty Penta v Praze a EU z hlediska 
životního prostředí. Následoval příspěvek obchodního ředitele společnosti OTIS a.s. Pavla 
Skopce, který ve svém příspěvku prezentoval nové technologie společnosti, mimo jiné výtah 
GEN2, který lze zapojit do obyčejné zásuvky. 
S další prezentací vystoupil kreativní ředitel a majitel Plechárna Design Factory Pavel Šťastný, 
který ve svém příspěvku prezentoval Netradiční přístup k marketingu a reklamě projektu 
ArtGenoffice galéry. Celý blok uzavřel svou odbornou prezentací prof. Petr Hájek ze stavební 
fakulty ČVUT v Praze, na téma Udržitelná výstavba ČR a EU vyzval přítomné, aby využívali služeb 
Univerzitního centra energeticky efektivních budov. 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
Poslední část konference byl věnována diskusnímu panelu na téma: Bude nová legislativa 
přínosem pro stavebnictví v ČR? 
Panelu předsedal viceprezident Svazu podnikatelů ve stavebnictví ČR Pavel Ševčík. 
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Panelu se zúčastnili zástupci SPS, MPO, MMR a MŽP ČR. Prvním prezentujícím v tomto panelu 
byl Petr Serafín, ředitel odboru stavebnictví a stavebních surovin MPO ČR, který zde přednesl 
svůj příspěvek na téma Potřeba komplexní výstavby na území ČR. Dalším vystupujícím v tomto 
panelu byl Petr Smrček, náměstek pro územní a bytovou politiku, MMR ČR, a přednesl 
Informace o přípravě velké novely stavebního zákona. S prezentací s názvem 
Novela zákona o posuzování vlivů staveb na životní prostředí navázal Petr Slezák, zástupce 
ředitelky Odboru a vedoucí oddělení metodiky a projektové EIA z MŽP ČR. Následovala 
prezentace Vlastimila Fidlera, ředitele Odboru práva veřejných zakázek koncesí MMR ČR, který 
zde představil Nový zákon o veřejné zakázce z pohledu autora. Na předešlé příspěvky reagovali 
zástupci Svazu podnikatelů ve stavebnictví, Jiří Košulilč, viceprezident SPS ČR a Pavel Novák, 
ředitel sekce legislativně-právní SPS ČR, vystoupili s příspěvky na téma Zákon o veřejné zakázce 
z pohledu praxe ve stavebnictví a Bude nová legislativa přínosem pro stavebnictví v ČR? Celý 
blok pak uzavřel předsedající Pavel Ševčík, který shrnul příspěvky celého bloku a přenechal 
prostor pro diskusi a dotazy účastníků. Celá konference byl ukončena společenským setkáním 
v rezidenci Primátora HMP za účasti všech významných hostů. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Všechny prezentace jsou dostupné na stránkách konference: 
http://www.top-expo.cz/konference/tes-2014/  
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